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Forslag til forespørgselsdebat om hvilke erhvervsmuligheder der kan skabes, såfremt der anlægges en vej 

eller toglinje mellem Sisimiut og Kangerlussuaq.  

(Medlem af Inatsisartut, Peter Olsen)  

 

Da der endnu ikke principielt er taget beslutning om Kangerlussuaqs fremtid, samt lufthavnspakken, finder 

vi det vanskeligt at træffe afgørelse i nærværende sag.  

Vi har hele tiden været fortalere, for, at man udbygger turismepotentialer, samt nye erhverv.  

Det virker derfor som en fornuftig satsning, at udvide ATV-spor, mulighed for vintersport, sikre stier til 

snescooterkørsel og hundeslædekørsel med afmærkede stier og ruter til glæde for turismen. 

 

Når det så er sagt, er vi nødt til at afvente udfaldene på eventuelle investeringer i infrastruktur, der kan 

ændre drastisk på billedet af, hvor man bør anlægge sådanne.  

Ligeledes mener vi, at Selvstyret og kommunerne sammen må lægge fælles strategier for afholdelse af 

denne slags udgifter, strategier for at tiltrække turister, hvilken slags turister man ønsker med videre.  

Fremtidige servicekontrakter, villighed fra lokale til at investere i turismefremme med flere, spiller også 

afgørende ind. 

 

Derfor mener vi det ikke forsvarligt at tilslutte os forslaget her og nu, og mener heller ikke det bør være 

genstand for udvalgsarbejde, da dette glimrende kan tages op igen, når de her i ordførerindlægget 

fremførte punkter er mere afklarede. 

 

På denne baggrund indstiller vi nærværende forslag til forkastelse, om end vi sympatiserer med tanken bag.  

 

 


